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САВЕЗ РАДИО-АМАТЕРА СРБИЈЕ 

 
Број: 1-42/2 
Датум: 05.01.2024. 
 
 
 

З А П И С Н И К 
са редовне Скупштине Савеза радио-аматера Србије 

 
 
Редовна изборна годишња седница Скупштине Савеза радио-аматера Србије (СРС) 
одржана је дана 23. децембра 2023.г. у Конференцијској сали Дунав, Хотел Југославија, 
Булевар Николе Тесле 3,  Земун. Скупштина је започела са радом у 11:00 часова са доле 
наведеним дневним редом и материјалима који су делегатима достављени раније.  
 
 
 

    Д Н Е В Н И    Р Е Д: 

 

1. Избор радних тела Скупштине: 

а) Радног председништва 
б) Записничара 
в) Два оверача записника 
г) Верификационе комисије 
 

2. Усвајање извештаја Верификационе комисије 

3. Разматрање докумената и извештаја 

-Подношење извештаја о раду Савеза радио-аматера Србије за 2023. годину 
-Подношење финансијског извештаја за 2023. годину  
-Подношење информација о завршном рачуну за 2022. годину.  
-Подношење и усвајање финансијског плана СРС за 2024. годину  
-Подношење предлога и усвајање новог ценовника услуга СРС  
-Подношење извештаја Надзорног одбора 
-Именовање чланова комисија и других радних тела СРС 
-Подношење и усвајање плана рада СРС за 2024. годину 

 

4. Уручење награда и признања које додељује Савез радио-аматера Србије 

 

На почетку заседања Скупштине председник Слободан Станковић YT2SS поздравио је 
присутне.  
 
1. Избор радних тела Скупштине: 
 
а) Председник је предложио за радно председништво Зорана Младеновића YU1EW и 
Слободана Којића YT9A. Скупштина је једногласно усвојила предлог председника. 
 
б) За записничара председник је предложио Васу Настасића YT1XX. Скупштина је 
једногласно усвојила предлог председника. 
 
в) За овераче записника председник је предложио Милорада Балешевића YU1GU и Луку 
Словића YT3EWW. Скупштина је једногласно усвојила предлог председника. 
 
г) За Верификациону комисију предсник је предложио Васу Настасића YT1XX, Александра 
Томића YUØW и Миодрага Јаковљевића YT3X. Скупштина је гласањем усвојила предлог 
председника. 
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Након 1.  тачке дневног реда председник је питао присутне да ли неко има нешто да каже 
у вези прве тачке дневног реда или да дода нешто на дневни ред. Душан Грујић YU1OS се 
јавио и питао шта се дешава са предлогом РК Бањица YU1BBV са прошле Скупштине, где 
је предложио да се Славко Божић YU1SB и Срећко Морић YU1DX прогласе поћасним 
члановима СРС-а. Председник је ставио предлог на гласање и Скупштина је једногласно 
усвојила предлог предлагача. Драган Манојловић YT5DM је предложио тачку 5 дневног 
реда са насловом „Разно“. Скупштина је усвојила предлог предлагача. Миодраг Петровић 
YT3E је одмах додао тачки 5 подтачку стање у радио клубовима што је Скупштина 
једногласно усвојича.  Драган Манојловић YT5DM је предложио за тачку 5 подтачку 
учешће на конкурсима што је Скупштина такође једногласно усвојила. Рајко Туцаковић 
YU1XI је предложио расправу о такмичењу КТ првенство Србије што је Скупштина такође 
усвојила. 
Драган Манојловић YT5DM је предложио за тачку 5 подтачку расправу о такмичењу YUDX 
контест што је Скупштина такође усвојила. 
Председник је још додао, да су представници СРВ-а позвани да буду гости на нашој 
Скупштини, али одговора са њихове стране није било. Додаје да не зна разлог недоласка 
дегације СРВ-а. 
 
2. Усвајање извештаја Верификационе комисије: 
 
Предстаник Верификационе комисије Васо Настасић YT1XX рекао је да Скупштини 
присуствује 17 делагата од могућих 33. На ту констатацију Ненад Спасић  YU1TA је рекао 
да је то мање од 50% плус 1 делегат. Присутни су се сложили да је то тачно. Међутим, 
током коментарисања тренутне ситуације пристигла су два делегата Небојша Радовић 
YT5MM и Васа Вујановић YT5M који су својим присуством повећали број делагата на 19 
што испуњава услов, да Скупштина одмах може почети са радом и да доноси пуноправне 
одлуке. Скупштина је једногласно усвојила извештај Верификационе комисије, где је 
констатовано, да Скупштини присуствује 19 делегата од могућих 33, што је више од 50% 
плус 1 делегат. 
 
3. Разматрање докумената и извештаја - 1. део: 

Председник је у уводу ове тачке рекао, да се нада, да су присутни делегати прочитали 

скупштинске материјале и да стоји на располагању да одговори на питања делегата и 

осталих присутних.  Миодраг Петровић YT3E је питао председника да ли је приход са 

Генералне конференције IARU R1 утицао на то, да СРС мора да уђе у систем ПДВ-а 

Републике Србије. Председник је потврдно одговорио.  

Иван Урошевић YT5U и Драган Манојловић YT5DM су питали председника да ли ће се 

ускоро мењати Правилник о додели п/з типа 2x2 и 2x1. Председник је потврдно одговорио 

и рекао да слободно могу да се јаве са конкретним предлозима.  

Драган Манојловић YT5DM је питао везано за његов захтев за доделу сталног п/з типа  

2x1, када ће бити решен. Председник је рекао да ће захтев бити решен, такорећи одмах 

после Скупштине. 

Након тога председник се је осврнуо на нови Правилник о начину коришћења АРС, то јест, 

његов нацрт и представавио оно што су новине у истом. Нада се да ће бити усвојен у 

првој половини следеће године. Додаје, да следи бар још један састанак са 

представницима РАТЕЛ-а пре коначне варијанте Правилника. 

Председник је информисао присутне, да је СРС променио књиговодствену агенцију 

одабиром између три понуде. Додао је, да је такође набавњен нови програм за 

књиговодство, и то као донација Бобана Јовановића YT1JB. Због уношења податка у нови 

програм је и каснио извештај НО СРС, јер је било потребно да се све унесе и прокњижи. 

Приход је последњих годину дана био преко 12 милиона динара и био је приличан посао 

да се све то унесе у програм. 
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Након тога, председник се је осврнуо на полагања испита и нагласио, да се нада да ће у 

следећој години испунити обећање, да се коначно омогући електронско online полагање 

радио-аматерских операторских класа.  

Председник се је осврнуо и на Збор СРС-а који је после више од 10 година одржан ове 

годдине на Авали. Додао је, да програм није био баш богат, али је било задовољавајуће. 

Нада се, да ће идуће године бити бољи и садржајнији. 

Следила је тачка о домаћим такмичењима. Председник је рекао, да ту треба да се ураде 

неке промене. Као пример је навео 9АDX контест, који је са новим људима и правилима 

направио занимљиво такмичење, где стиже преко 1.000 дневника. 

О АРГ-у председник је рекао, да активности, такорећи, није ни било. Зна да су поједини 

радио клубови активни, али СРС није добио адекватан одговор контактираних људи, да се 

ангажују по том питању у Савезу. Позив заинтересованим је и даље отворен, па се 

спремни за ангажовање могу јавити. 

За HQ тим председник је рекао, да је био солидан ове године и да се нада побољшању 

пласмана следеће године. 

Председник је након тога представио шта је све урађено по питању репетиторске мреже 

СРС-а. Додаје, да се много улаже у то, а сама активност на репетиторима је слаба.  

Драган Манојловић YT5DM и Миодраг Петровић YT3E су указали на проблеме 

репетиторске мреже у источној Србији. Председник је обећао решавање проблема на  

пролеће следеће године. 

Следило је питање комисија и радних група, као и менаџера за дати сегмент активности. 

Председник је имао идеју, да комисије и радне групе буду мешовите, то јест, чланови из 

СРС и СРВ, али одговора СРВ-а није било. Председник је додао, да му се чланови, који су 

расположени и спремни за рад у комисијама или радним групама слободно јаве, и да се 

тако попуне и оформе недостајућа радна тела Савеза. 

По питању обуке за нове радио-аматере председник је рекао да та комисија мора да се 

оформи и да му се заинтересовани слободно јаве у наредних 7 дана. Од присутних 

пријавили су се  Драган Манојловић YT5DM и Иван Урошевић YT5U. 

Председник је после прочитао финансијски извештај из скупштинских материјала. Додаје, 

да је Савез после много година „у плусу“. IARU R1 конференција је ту свакако била 

пресудна. Председник каже, да Савез само од чланарина, никад не би могао да буде 

позитиван. 

Следећа тема је ценовник чланарина и услуга СРС-а. Председник је подсетио присутне, 

да је чланарина последњи пут повећана пре 12 година, а да је све  у нашој држави 

поскупело, неке ствари и преко 100%. Предлаже, да се чланарина повећа на 3.000 

динара, за оне чланове који плате чланарину до 31.03. текуће године, а они који плате 

касније чланарина је 4.000 динара. На остале услуге мора да се дода ПДВ. Председник 

подсећа присутне да о висини чланарине одлучује Скупштина, док о осталим ценама 

услуга одлучује ИО СРС. Душан Грујић YU1OS каже да су висина чланарине и цене услуге 

прилично високе, и да треба смислити неке стимулације или попусте. Миодраг Петровић 

YT3E се слаже са њим и предлаже да чланарина за младе, до 18 година буде 100 динара, 

јер ионако их нема много. Председник је предложио да чланарина за млађе од 18 година 

буде 500 динара. Иван Урошевић YT5U каже да цене испита и осталих услуга треба 

прилагодити платежној моћи потенцијалних нових чланова као и млађој популацији до 18 

година. Љубомир Живковић YU5EEA предлаже да за младе све буде бесплатно и да се 

предавања и извођење испита врши преко интернета. Милош Николић YU3MX предлаже 

да се обратимо Министарству одбране или Министарству унутрашњих послова везано за 

финансирање обуке нових чланова. Председник је рекао да смо им се већ обраћали али 

није било позитивне реакције са нјихове стране. Милош Николић YU3MX је рекао да су 

неки радио клубови добијали новац за ту намену преко конкурсних пројеката МО и МУП 
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али није навео те радио клубове. Након садржајне дискусије на тему чланарина, 

председник је одредио паузу у трајању од 20 минута.  

 

4. Уручење награда и признања које додељује Савез радио-аматера Србије 

У току паузе подељене су награде и плакете из такмичења. 

3. Разматрање докумената и извештаја - 2. део: 

После паузе председник је ставио на гласање 3 предлога за чланарину за младе испод 18 

година. Предлози су били следећи 500 динара, 100 динара и 0 динара. Гласањем (14 

гласова од 19 могућих, 4 за 500 динара и 1 за 0 динара) је одређено да чланарина за 

млађе од 18 година буде 100 динара. Цене услуга ће остати према предлогу ИО СРС. 

Цене услуга не одређује Скупштина СРС већ ИО СРС. Након тога гласало се за предлог 

да чланарина за појединце износити 3.000 динара за оне који плате до 31.03. текуће 

године, док ће  за радио клубове чланарина бити 1.000 динара за плаћање до 31.03. 

текуће године и 2.000 динара после тог датума. За нове чланове и радио клубове, који се 

први пут учлањују у СРС износи ће бити током целе године  по нижој тарифи. 

Након доношења одлука о чланаринама председник се је још једном осврнуо на извештај 

НО СРС, који је каснио због већ наведених разлога. Председник је прочитао извештај и 

рекао је да ће исти пустити преко канала информисања СРС-а. Извештај се поклапа са 

финансијским планом.  

Председник је прешао на следећу тачку, која се тиче финансијског плана за следећу 

годину. Напоменуо да су прелиминарни трошкови за следећу годину приближно 2,2 

милиона динара и да верује, да нећемо бити у минусу због непланираних трошкова.  

Седећа тачка је била план рада за наредну годину. Председник је рекао, да се нада да су 

присутни прочитали исти у скупштинским материјалима. План је обећавајући. Нагласио је, 

да се нада да ће коначно бити решен систем обуке  нових радио-аматера. Нада се, да ће 

се омладинци више укључити у рад Савеза, као и у активности у YOTA месецу (децембар 

сваке године), где је констатовао, да активност младих није била баш задовољавајућа 

децембра 2022. године, као и ове године. Љубомир Живковић YU5EEA је пренео поруку 

РК Севојно YU1AAX да се више неће укључивати у рад током YOTA месеца, то јест, 

њихова локација неће бити на располагању за акције СРС. Председник је констатовао да  

Љубомир Живковић YU5EEA није доставио извештај са овогодишњег YOTA кампа у 

Мађарској. Именовани је обећао да ће га доставити. Везано са репетиторску мрежу СРС-

а, председник је рекао да ће се мрежа одржавити и ширити према  могућностима. Дуг за 

изнајмљивање локација ЈП ЕТВ је приближно 500.000 динара и гледаће да то платимо у 

наредном периоду. OTC клуб је стандардно активан са својим такмичењем и дружењима. 

За QSL биро председник је рекао, да се полако расчишћава ситуација са количином 

карата, која је наслеђена од претходног менаџера, то јест, QSL карте се дистрибуирају у 

иностранство. Председник је додао, да је планиран камп за младе у наредној годину. 

Каже да је остварио контакт са извиђачима и планинарима, који су вољни да се укљуће са 

њиховим организацијама (савезима). Везано за рад у клубовима председник је рекао да је 

мање-више упознат са стањем у клобовима и да зна да је стање прилично лоше. 

Пипремио је анкету за радио-клубове која ће им бити послата, а гледаће да клубове и 

посети. Додаје, да је планирам и семинар за радио клубове, где ће бити презентована 

искуства радио клубова који су активнији у проналажењу извора финансирања, те ће  

представници истих објаснити онима који то желе, на који начин они то раде. Председник 

је још једном подсетио присутне, да је у току израда новог Плана и програма за полагање 

радио-аматерских операторских класа, који ће бити у складу са новим Правилником о 

начину коришћења АРС, који је у припреми (РАТЕЛ). Нада се да ће бити урађен и нови 

приручник за полагање. Позива заинтересоване да му се јаве (Драган Манојловић YT5DM 

и Иван Урошевић YT5U су се већ пријавили). Планиран је и Збор СРС, вероватно у јуну 

месецу следеће године. Везано за сарадњу са школама, председник каже да се у школе 

јако тешко улази и да је за то потребна сагласност Министарства просвете. Драган 
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Манојловић YT5DM се је понудио, да организује контакт/презентацију заинтересованим 

радио клубовима са техничким школама у њиховим градовима, као и представљање СРС 

на  састанку Заједнице техничких школа, у трајању од 10 минута. Председник је рекао да 

то није баш много времена. Душан Грујић YU1OS је рекао, да је заинтересованост младих 

у школама изузетно слаба, јер његов клуб се налази у самој основној школи, а да има 

само 10 чланова из исте, али да и они слабо долазе. Слободан Којић YT9A каже да 

очигледно радио клуб то није урадио на прави начин, те да ђацима треба понудити нешто 

што ће њима бити интересантно. Везано за РМЗО, председник је рекао да ће бити 

направљен приручник који нама налвише одговара. Приручник IARU R1 није баш 

одговарајући и слабо је применљив у нашој земљи. Базиран је  углавном на сателитским 

комуникацијама. Председник позива заинтересоване да се јаве по тој теми. Након тога 

председник је питао присутне, да се изјасне, информације ради, шта мисле о продаји 

конфекцијских производа са логоом Савеза, шољама и сличном материјалу, где се је 

већина изјаснила да је то добра идеја. Председник је рекао, да ће гледати, да се то и 

уради са људима који могу и хоће да помогну око тога. Драган Манојловић YT5DM је 

рекао, да је и у прошлом сазиву ИО СРС била слична идеја (продаја кит комплета) али 

није дошло до реализације. Председник је најавио семинар везано за сателитске 

комуникације. Присутни су поздравили идеју. 

5. Разно 

Драган Манојловић YT5DM предлаже да се обавезно учествује на конкурсима, где услови 

конкурса то дозвољавају. Нарочито радио-клубови, који имају мањак средстава; то је 

прилика, да са добрим пројектом дођу до истих уз реализацију пројекта. Ненад Спасић 

YU1TA саветује председника са информацијом, да постоје агенције које су веште у 

писању пројекта код извесних конкурса различитих организација, домаћих и иностраних. 

На питање председника да ли он познаје неког из такве агенције, Ненад Спасић YU1TA је 

рекао да ће доставити контакт информације. Миодраг Јаковљевић YT3X предлаже, да 

Скупштина одмах донесе одлуку, да Савез може да ангажује агенцију за писање 

конкурсних пројеката, са циљем, да ако дође до реализације пројеката, не би потекла 

прича, да је неко (агенција) наплатио своје трошкове или услуге без сагласности или 

одобрења било ког органа СРС. Драган Манојловић YT5DM не подржава предлог Ненада 

Спасића YU1TA, јер он, као члан комисија које разматрају пројекте конкурса, одмах 

примети да ли је пројекат писала сама организација или агенција. Пројекти агенција су 

ризични, јер они не познају довољно капацитете организација и самим тим упитна је 

реализација. Додаје, да се такви пројекти најчешће одбијају, уколико је баш упадљив 

утицај агенције. Председник закључује и понавља, да ће бити организован семинар по 

том питању.  

Миодраг Јаковљевић YT3X предлаже да се YUDX контест укине или да га преузме СРВ. 

Додаје да је мала активност из наше земље. Мирослав Ивковић YU1DW каже да је YUDX 

контест наш контест и да су пропозиције одличне али да је ту проблем, што је у исто 

време организован бразилски CQ MM контест. Слаже се, да ако СРС неће да учествује у 

организацији такмичења, да се преда СРВ-у. Слободан Којић YT9A је рекао да се морамо 

угледати на ХРС који је ове године направио прави хит са њиховим 9ADX контестом, те да 

је рађено и по 2.500 веза за 24 часа. То је заслуга млађих радио-аматера, а нарочито 

Мирка 9A6KX. Он је маркетиншки фантастично одрадио посао, слањем емаилова, 

подсећањем и слично. Слободан Којић YT9A предлаже да контест остане и да се 

формира радна група и да направи план шта и како даље по питању YUDX контеста. 

Синиша Радуловић YU1RA је појаснио присутнима зашто је направљен Тесла HF контест. 

Ствар је у томе, да је једна суседна земља хтела да направи такмичење под тим именом 

и наш Савез такорећи није желео да се то деси. Такмичење постоји од 2012. године. 

Намера свакако није била да такмичење буде као супротност YUDX контесту. Бранислав 

Хачко YT3D је послао поруку присутнима преко Facebook-a да прихвата, да се он ангажује 

по питању YUDX контеста. Поруку је пренео Владан Јованчић YT1C. Председник 

закључује да такмичење YUDX контест остане и да га треба учинити бољим.  
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Рајко Туцаковић YU1XI се је јавио по питању КТ првенства Србије. Рекао је, да је до пре 

пет година такмичење радио са две локације. У топлијем делу године је радио из 

викендице код Крагујевца, а у хладнијем делу године из Београда. Такмичари га приликом 

одржавања веза, стално питају да ли ради из Крагујевца, а он увек одговара да је у 

Београду, обзиром да је КГ интересантнији множитељ у такмичењу. Жели да остане 

нотирано, да је изјавио, да КТ првенство Србије увек и само, ради из Београда. Миодраг 

Јаковљевић YT3X га је замолио да шаље логове из такмичења такмичарској комисији, 

међутим, он је рекао да има 93. године и да слабо види и да није баш у могућности.  

Срећко Љубисављевић YU1NLS предлаже да се организује нека свећаност поводом 

проглашења  Славка Божића YU1SB и Срећкa Морићa YU1DX. Везано за учешће на 

конкурсима, каже да су организације које расписује прилично захтевне и да треба бити 

опрезан приликом правдања средстава, јер било која неправилност може да повуће и 

кривичну одговорност. Зоран Младеновић YU1EW је рекао да ИО СРС одлучује о 

проглашењу заслушних чланова СРС по Правилнику о додели признања и награда. 

Председник је рекао да је свакако у праву, али да ће у овом случају следити вољу 

Скупштине СРС. 

Председник је рекао, да је у току Скупштине завршен преглед документације коју је 

Драган Манојловић YT5DM доставио у вези захтева за доделу сталног п/з типа 2x1, те да 

је констатовано да је испунио услове и да ће наредних дана добити обавештење о додели 

п/з YTØK као стални п/з. 

Везано за домаћу таблицу спеловања, председник је рекао, да она још није промењена. 

Промене ће наступити доношрњем новог Правилника о начину коришћења АРС. 

Председник је на крају Скупштине доделио плакете Звонку Цољи YT1WA за допринос у 

организацији и вођењу домаћих и међународних такмичења, као и Синиши Радуловићу 

YU1RA и Душану Ћехи YU1EA за допринос и ангажовање при организацији Генералне 

конференције IARU R1. 

Скупштина је завршила рад у 15:00 часова. 
    
     
 
    Председавајући: 
 
 
---------------------------------------- 
Слободан Станковић YТ2SS 
 
 
 
 
Записник водио и саставио:    Да је записник тачан оверавају: 
 
 
----------------------------------------------    --------------------------------------------- 
 Васо Настасић YT1XX                     Милорад Балешевић YU1GU 
 
У Београду, 05.01.2024. 
 
       --------------------------------------------------- 

                                           Лука Словић YT3EWW 


